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Protokół Nr XXXVII/23 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 31 sierpnia 2023 roku 

w sali Nr 12 Urzędu Gminy  

(początek sesji - godz. 9:00 koniec – godz. 11:30)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Obradom Sesji przewodniczyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Hajnówka Walentyna 
Biryłko. Powitała przybyłych na sesję w osobach: Panią Wójt Lucynę Smoktunowicz, zebranych 
Radnych, Pana Sekretarza Aleksandra Kulika, Panią Skarbnik Marzenę Kublik, Panią Mecenas 
Katarzynę Tomaszuk, Kierowników Referatów Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych 
Urzędu Gminy, pracowników Urzędu Gminy, Panie i Panów Sołtysów, pracowników Telewizji 
Kablowej oraz wszystkich, którzy śledzą obrady za pośrednictwem Telewizji Kablowej. 
Przewodnicząca poinformowała, iż obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja obrad jest dostępna w sieci Internet a nagranie z sesji 
zamieszczone zostanie na stronie Gminy Hajnówka. Uczestnictwo w sesji jest jednoznaczne z 
upublicznieniem wizerunku i danych osobowych. Stosowna klauzula informacyjna 
zamieszczona została na stronie Urzędu Gminy Hajnówka oraz na drzwiach sali obrad. Na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodnicząca poinformowała, że w 
obradach udział bierze 13 radnych, co stanowi ilość, przy której Rada Gminy może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca zwróciła się z prośbą o wyłączenie telefonów komórkowych.  
   
  
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad XXXVII sesji Rady Gminy 
(załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad XXXVII  sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołów z XXXV i XXXVI Sesji 

Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań 

między  sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.  
6. Powzięcie uchwał:  

6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 
6.2. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej 

Hajnówka na dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej modernizacji parkingu za budynkiem Urzędu Miasta;  

6.3. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej 
Hajnówka na dofinansowanie opracowania „Ponadlokalnej Strategii 
Rozwoju Gmin Powiatu Hajnowskiego i Powiatu Hajnowskiego na lata 
2022-2030”; 

6.4. w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Wniebowstąpienia 
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Pańskiego w Nowoberezowie dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 
położonych na terenie Gminy Hajnówka;   

6.5. w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia Najświętszej 
Marii Panny w Dubinach dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 
położonych na terenie Gminy Hajnówka; 

6.6. zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Hajnówka;  

6.7. w sprawie wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie 
zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych. 

6.8. w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Hajnówka na lata 2019-2029”, za lata 2021-2022; 

6.9. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Gminie Hajnówka; 

6.10. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2023-2025 w 
Hajnówce.  

7. Zapoznanie się z informacją z realizacji Uchwał Rady Gminy podjętych od grudnia 
2022 roku do maja 2023 roku. 

8. Stanowisko i wnioski Komisji Rewizyjnej po przeprowadzonej kontroli wydatkowania 
środków Gminnego Funduszu Alkoholowego oraz Gminnego Centrum Kultury w 
Dubinach w latach 2021-2022.     

9. Pytania i wolne wnioski.  
10. Zamknięcie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Hajnówka.  

 
 Do przedstawionego porządku obrad uwag nie wniesiono.   
 
Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołów z XXXV i 
XXXVI Sesji Rady Gminy. 
 Przewodnicząca poinformowała, iż do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi dotyczące 
wyżej wymienionych protokołów, w związku z tym protokoły zostają zatwierdzone.  
   
Do punktu 4-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 
zapytań między sesjami. 
 Przewodnicząca poinformowała, iż w okresie między sesjami nie wpłynęły od Radnych 
interpelacje i zapytania.  
   
Do punktu 5-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos poinformowała o działaniach 
podejmowanych w okresie od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego. Zakomunikowała, iż w 
okresie 3 miesięcy od poprzedniej sesji odbyło się w Trywieży zebranie wiejskie, podczas 
którego został wybrany nowy sołtys wsi Pan Roman Sołowianiuk. Ponadto poinformowała, iż 
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uczestniczyła w licznych uroczystościach państwowych, parafialnych i kulturalnych na terenie 
Gminy, Miasta, Powiatu i Województwa takich jak: zawody OSP w Lipinach, koncert z okazji 
Dnia Matki w Nowosadach, Piknik Rodzinny z okazji 100-lecia Parafii Katolickiej w Hajnówce, 
Festyn Zdrowia organizowany przez Bractwo Prawosławne, Piknik Rodzinny organizowany 
przez Szkołę w Dubinach, Piknik Leśny w Nadleśnictwie Hajnówka, Białoruski Festyn Ludowy 
w Trywieży, Festyn charytatywny w Lipinach, zakończenie roku szkolnego w Szkole w 
Dubinach, obchody Dnia Wojska Polskiego. Wójt dodała, iż uczestniczyła w Warszawie w 
Konferencji kończącej realizację projektu Wykonanie Zintegrowanego Planu Zarządzania 
Obiektem Światowego Dziedzictwa „Puszcza Białowieska”, brała udział w: integracyjnym 
posiedzeniu Rady Naukowo-Społecznej Leśnego Kompleksu Promocyjnego Puszcza 
Białowieska, w posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ Hajnówka, w Walnym Zebraniu 
Euroregionu „Puszcza Białowieska”, Związku Gmin Regionu „Puszcza Białowieska” w Bielsku 
Podlaski oraz zostało zawarte Porozumienie Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia, 
w skład którego weszło 31 jednostek samorządu terytorialnego. Wójt podkreśliła, iż 
podpisanie Porozumienia jest niezbędne przy aplikacji o środki unijne przy najbliższych 
rozdaniach. Ponadto Wójt poinformowała, iż zawarto Umowę dla OSP Mochnate, które 
otrzymało dotację w wysokości 28 tyś. na wykonanie bramy z drzwiami przejściowymi z 
napędem elektrycznym w remizie strażackiej. Odebrane zostało wsparcie na OSP Orzeszkowo 
na zapewnienie gotowości bojowej a także, że w dniu wczorajszym jednostki OSP Orzeszkowo 
i Nowokornino otrzymały wsparcie po 25 tys. Dodała, że uczestniczyła w konferencji prasowej 
dot. Rządowego Programu Odbudowy Zabytków oraz, że Senator Jacek Bogucki odwiedził 
naszą Gminę i przekazał  promesy na remonty cerkwi na terenie naszej Gminy, gdzie wkład 
własny zapewnią same parafie. Pani Wójt szczegółowo wyjaśniła sytuację i sposób rozdzielania 
środków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w parafiach, które 
złożyły wnioski w ramach wyżej wymienionego programu. 
  Pani Wójt kontynuując wypowiedź o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami poinformowała, iż wyjeżdżała z mieszkańcami Gminy do Monasteru w Supraślu i 
Odrynek. Ponadto oznajmiła, iż odebrała ślubowanie od nauczyciela Szkoły Podstawowej w 
Dubinach Pana Pawła Kuszczuka, na stopień nauczyciela mianowanego. Dodała, iż odwiedziła 
Prywatny Ośrodek dla Przewlekle i Psychicznie Chorych w Nurcu dokąd przekazano zebrane 
na Pikniku Charytatywnym Lipinach środki w kwocie 4109,23 zł. Ponadto zebrane podczas 
Pikniku Rodzinnego 100-lecia Parafii Katolickiej środki w kwocie 1198 zł. przekazano do 
Hospicjum w Makówce. Wójt podziękowała za datki. Poinformowała, iż odbył się cykl 
warsztatów z robienia ikon, odbyły się zajęcia i warsztaty wakacyjne dzieciom z Gminy 
Hajnówka. W wypoczynku organizowanym przez Gminne Centrum Kultury uczestniczyło ok. 
80 dzieci. Ponadto Wójt Gminy wymieniła:  
- zrealizowane i zakończone zadania inwestycyjne drogowe na terenie Gminy o wartości 6 855 
405 zł., 
- zadanie inwestycyjne pod nazwą „Budowa boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w 
Dubinach” o wartości 682 012 zł. 
- otrzymane środki z Kuratorium Oświaty w wysokości 80 000 zł na doposażenie i modernizację 
istniejącej kuchni i stołówki w Szkole Podstawowej w Dubinach, 
-zawarto umowę na dowóz dzieci.  
 Pani Wójt ponadto poinformowała, iż z poprzedniego rozdania „Nowego Ładu” Gmina 
otrzymała dotację na inwestycję polegającą na przebudowie i rozbudowie dróg gminnych i 
wewnętrznych na terenie Gminy Hajnówka w ramach akcji „Zaprojektuj i wybuduj” o wartości 
ponad 3 500 000 zł., za co zostanie wybudowana droga Olszyna – Kolonia Wygon oraz odcinek 
drogi wewnętrznej Sawiny Gród – granica lasu.  
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 Wójt ponadto zakomunikowała: - o złożonych kolejnych wnioskach na modernizację 
dróg i struktur wodno-kanalizacyjnej z terenu Gminy Hajnówka o wartości zadania 6 300 000 
zł. Wójt wymieniła planowane roboty. 
-  o złożonym wniosku na dofinansowanie wykonania zadania inwestycyjnego pod nazwą 
„Modernizacja, rozbudowa i przebudowa dróg gminnych i powiatowych na terenie Gminy 
Hajnówka” o wartości zadania  7 300 000 zł. Wójt wymieniła planowane roboty.  
-  o złożonym wniosku na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa 
drogi wewnętrznej Stare Berezowo-Szostakowo” o wartości 2 000 100 zł. 
- o złożonym  wniosku na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Rozbudowa i 
przebudowa odcinka drogi gminnej ul. Torowa w Dubinach” wartość inwestycji   4 999 900 zł. 
- o złożonym wniosku  na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Rozbudowa 
kanalizacji sanitarnej w Dubinach część ulicy Torowej” wartość inwestycji  1 999 900 zł. 
- o złożonym wniosku na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa odcinka drogi 
wewnętrznej ozn. nr geodez. 812 w Lipinach” wartość inwestycji 640 000 zł.  
- o trwających pracach przy realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa i 
zmiana sposobu użytkowania budynku po byłej kotłowni PGR w Nowoberezowie” o wartość 
inwestycji ok. 800 000  zł. 
- o zrealizowanym zadaniu inwestycyjnym pod nazwą „Wykonanie łazienki w świetlicy 
wiejskiej w Kotówce” wartość zadania ok. 10 000 zł. 
- o trwających pracach przy zadaniu inwestycyjnym pod nazwą „Budowa wiaty na potrzeby 
PSZOK w Starym Berezowie” wartość zadania ponad 326 000 zł. 
- o wykonaniu odwodnienia ulicy Wesołej w Dubinach. 
- o ogłoszeniu przetargu inwestycyjnego pod nazwą „Modernizacja oświetlenia ulicznego na 
terenie Gminy Hajnówka” wartość zadania ok. 1 900 000 zł. 
- o wyłonieniu wykonawcy dla zadania pod nazwą „Remont drogi gminnej od drogi 
Orzeszkowo-Poryjewo do drogi gminnej w Orzeszkowie ”  wartość zadania ponad 320 000 zł., 
przy dofinansowaniu z zewnątrz w kwocie 272 629 zł.  
- o zrealizowaniu zadania inwestycyjnego budowa altany w Trywieży o wartości ok. 8 000 zł., 
budowa altany w Orzeszkowie o wartości ponad 7 000 zł., o trwającej budowie altany w 
Wasilkowie o wartości zadania ok. 10 000 zł.   
-  o wykonaniu żwirowania dróg gminnych na kwotę około 160 000 zł.  
- o ustawieniu huśtawek w miejscowości Postołowo i Dubiny – wartość zadania ponad 7 000 
zł. 
 Pani Wójt poinformowała o spotkaniu, które odbyło się w Zarządzie Dróg Powiatowych 
w Hajnówce, na którym poruszono kwestię bezpieczeństwa na drodze powiatowej od Klarysek 
do Lipin. Pani Wójt omówiła wykonane czynności związane z planowaną budową 
wymienionego odcinka drogi oraz przedstawiła szczegóły planowanego przedsięwzięcia. 
Podkreśliła, iż Gmina zamierza partycypować w kosztach modernizacji wymienionej drogi.  
 Pani Wójt ponadto poinformowała o trwających pracach związanych z planowaną 
sprzedażą budynku po byłej Szkole Podstawowej w Nowokorninie. Wójt szczegółowo 
wyjaśniła  postęp procedur związanych z tym przedsięwzięciem.  
 Wójt poinformowała, iż od dnia 12 sierpnia 2023 r. często osobiście poruszała się po 
terenie miasta i Gminy Hajnówka samochodem służbowym i było to związane z 
wykonywaniem obowiązków służbowych jako Przewodnicząca Zespołu Gminnego ds. 
Zarządzania Kryzysowego.    
(09:47 – 40:58 transmisji)  
 Przewodnicząca ogłosiła dyskusję na temat przedstawionych przez Wójt zagadnień.  
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 Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Opieki Społecznej, Kultury, Oświaty i 
Ochrony Środowiska Pan Wiktor Grygoruk. Wyraził swoje zdanie na temat procedur 
dotyczących sprzedaży nieruchomości po byłej Szkole Podstawowej w Nowokorninie.    
(41:30 – 42:20 transmisji)  
 Pani Przewodnicząca Walentyna Biryłko również wyraziła swoją sugestię na poruszony 
przez przedmówcę temat, skierowała pytanie czy nieruchomość jest w użyczeniu czy w 
najmie?   
 (42:28 – 44:22 transmisji)  
 Wójt odnosząc się do wypowiedzi Pana Wiktora Grygoruka wyjaśniła, iż Gmina korzysta 
z niezależnego rzeczoznawcy, który już dwukrotnie wyceniał powyższą nieruchomość, 
natomiast wojsko dokonuje swojej wyceny. Poinformowała o podjętych działaniach i twardych 
negocjacjach dotyczących kwot za każdy dzień najmu nieruchomości. Odpowiadając na 
pytanie Przewodniczącej, wyjaśniła, że z wojskiem zawarta jest umowa najmu.  
(44:26 – 48:05 transmisji)  
 Pani Przewodnicząca Walentyna Biryłko ze względu na istniejące prawdopodobieństwo 
utraty nieruchomości, zaproponowała pod rozważenie inne rozwiązanie, a mianowicie podział 
na mniejsze działki i wystawienie do sprzedaży.   
(48:10 – 49:28 transmisji)  
 Głos ponownie zabrała Wójt Gminy. Poinformowała, iż wojsko jest zainteresowane 
budynkiem i gruntami tylko w takiej ilości jaką stanowi w chwili obecnej cała nieruchomość.    
(49:31 – 50:48 transmisji)  
 Przewodnicząca zakończyła dyskusję.  
 
 Przewodnicząca poinformowała, iż poniższe projekty uchwał były przedmiotem obrad 
wszystkich Komisji Rady Gminy Hajnówka, które miały miejsce przed dzisiejszą sesją.  
 
Do punktu 6-go. Powzięcie uchwał: 
 
 6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Pani Skarbnik poinformowała, iż projekt uchwały 
dotyczy zmian w zakresie dochodów i wydatków budżetowych. Pani Skarbnik szczegółowo 
omówiła zmiany wprowadzone do budżetu. Objaśnienia dokonanych zmian zawarte zostały w 
załączniku Nr 7 do projektu uchwały. Pani Skarbnik dodała, iż po dokonanych zmianach 
dochody budżetu zamkną się kwotą 33 970 737 zł a wydatki kwotą 34 828 424 zł. Przychody i 
rozchody budżetu nie uległy zmianom. Przychody zamykają się kwotą 1 615 241 zł. zaś 
rozchody 757 554 zł.  
           Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.  
  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
omówionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  
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Uchwała nr XXXVII/303/23 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
(Załącznik Nr 3 do Protokołu) 

 
 6.2. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej Hajnówka 
na dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej modernizacji 
parkingu za budynkiem Urzędu Miasta; 
 Sekretarz Gminy Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej Hajnówka na dofinansowanie opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej modernizacji parkingu za budynkiem Urzędu Miasta. 
Sekretarz poinformował o wysokości udzielonej pomocy w kwocie 17 630 zł. i przedstawił 
uzasadnienie.     

Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.     

  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
omówionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVII/304/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej Hajnówka na 
dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej modernizacji 

parkingu za budynkiem Urzędu Miasta; 
(Załącznik Nr 4  do Protokołu) 
 

  Przewodnicząca ogłosiła 5-minutową przerwę.  
  
 Obrady zostały wznowione.  
  
6.3. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej Hajnówka na 
dofinansowanie opracowania „Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Gmin Powiatu 
Hajnowskiego i Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030”; 
 Sekretarz Gminy Hajnówka Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej Hajnówka na dofinansowanie 
opracowania „Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Gmin Powiatu Hajnowskiego i Powiatu 
Hajnowskiego na lata 2022-2030”;.  Sekretarz poinformował o wysokości udzielonej pomocy 
w kwocie 10 070 zł. i przedstawił uzasadnienie.     
  Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.     
  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
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Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
przedstawionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka podjęła jednogłośnie uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVII/305/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2023 roku Gminie Miejskiej Hajnówka na 
dofinansowanie opracowania „Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Gmin Powiatu 

Hajnowskiego i Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030”; 
(Załącznik Nr 5 do Protokołu) 

 
 
 6.4. w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Wniebowstąpienia Pańskiego w 
Nowoberezowie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 
ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Hajnówka;  
 Wójt Gminy przedstawiła proponowaną autopoprawkę do powyższego projektu 
uchwały, którą uzasadniła koniecznością szczegółowego określenia roku przyznania dotacji. 
(załącznik Nr 6 do Protokołu)  
 Sekretarz Gminy Hajnówka Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały wraz z 
autopoprawką w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Wniebowstąpienia Pańskiego w 
Nowoberezowie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 
ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Hajnówka. Sekretarz szczegółowo omówił 
uzasadnienie do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodnicząca ogłosiła dyskusję.  
Jako pierwszy głos zabrał Radny Anatol Skiepko. Skierował pytanie do Wójt Gminy 

Hajnówka: „Dlaczego Dubiny od Gminy dostają tylko ... na ogrodzenie przy kapliczce a większa 
część idzie na Nowoberezowo?”. Przewodnicząca wyraziła swoje zdanie na temat braku 
dyscypliny i niedostosowania się do porządku podczas wypowiedzi. Przewodnicząca 
Walentyna Biryłko wyjaśniła, iż Gmina nie daje pieniędzy, są to pieniądze z  Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków ”Polski Ład”. Przypomniała o podjętej przez Radę Gminy 
Uchwale  dotyczącej zasad przyjmowania wniosków i ich rozpatrywania.  
 Przewodnicząca odczytała treść uchwały po zastosowaniu autopoprawki i poddała pod 
głosowanie przedstawiony projekt.   
  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
omówionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Przeciw był 1 Radny – Anatol Skiepko.  
Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka podjęła 
uchwałę o treści:  
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Uchwała nr XXXVII/306/23 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 
w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Wniebowstąpienia Pańskiego w 

Nowoberezowie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Hajnówka;   
(Załącznik Nr 7 do Protokołu) 

 
 
 6.5. w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia Najświętszej Marii 
Panny w Dubinach dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 
ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Hajnówka; 
 Wójt Gminy odczytała proponowaną autopoprawkę do powyższego projektu uchwały, 
którą uzasadniła koniecznością szczegółowego określenia roku przyznania dotacji. (Załącznik Nr 8 

do Protokołu)  
 Sekretarz Gminy Hajnówka Aleksander Kulik przedstawił uzasadnienie do projekt 
uchwały wraz z autopoprawką  w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia 
Najświętszej Marii Panny w Dubinach dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 
znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Hajnówka.  
 Przewodnicząca poddała pod głosowanie wyżej wymieniony projekt uchwały wraz z 
autopoprawką.  
 W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, głosowanie 
odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna Biryłko 
odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
przedstawionego projektu uchwały.     

Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVII/307/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia Najświętszej Marii Panny w 
Dubinach dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na terenie Gminy Hajnówka 
(Załącznik Nr 9 do Protokołu) 

 
 6.6. zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Hajnówka;  
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Hajnówka.   

Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wyżej wymieniony projekt uchwały. 
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W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
przedstawionego projektu uchwały.     

Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVII/308/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Hajnówka; 

(Załącznik Nr 10 do Protokołu) 
 
 

6.7. w sprawie wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.; 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wymagań dla 
przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych. 

Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodnicząca  poddała pod głosowanie wyżej wymieniony projekt uchwały.   

  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
przedstawionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
ogłosiła, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVII/309/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.  
(Załącznik Nr 11 do Protokołu) 
 
 
 

6.8. w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Hajnówka na lata 2019-2029”, za lata 2021-2022; 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z 
realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Hajnówka na lata 2019-2029”, za lata 
2021-2022; 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.   
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W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
przedstawionego projektu uchwały.     

Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka podjęła jednogłośnie uchwałę o treści:    

 
Uchwała nr XXXVII/310/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Hajnówka na lata 2019-2029”, za lata 2021-2022; 

(Załącznik Nr 12 do Protokołu) 

 
 
6.9. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Gminie Hajnówka; 
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Hajnówce Mirosława Gawryluk 
przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Hajnówka. 

Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wyżej wymieniony projekt uchwały.    

  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
omówionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
ogłosiła, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:   

 
Uchwała nr XXXVII/311/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Gminie Hajnówka; 

(Załącznik Nr 13 do Protokołu) 
 
 
 

6.10. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2023-2025 w Hajnówce; 
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Hajnówce Mirosława Gawryluk 
przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2023-
2025 w Hajnówce. 

Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

  W związku z problemem technicznym w elektronicznym systemie głosowań, 
głosowanie odbyło się ręcznie wg imiennego wykazu radnych. Przewodnicząca Pani Walentyna 
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Biryłko odczytała nazwiska Radnych, którzy odpowiadali jakie stanowisko zajmują wobec 
przedstawionego projektu uchwały.     
 Przewodnicząca poinformowała, iż w głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodnicząca w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdziła, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVII/312/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2023-2025 w Hajnówce 

(Załącznik Nr 14 do Protokołu) 

 
 
Do punktu 7-go. Zapoznanie się z informacją z realizacji Uchwał Rady Gminy podjętych od 
grudnia 2022 roku do maja 2023 roku. 
 Sekretarz Gminy Hajnówka Aleksander Kulik przedstawił informację z realizacji Uchwał 
Rady Gminy podjętych od grudnia 2022 roku do maja 2023 rok. 
(Załącznik Nr 15 do Protokołu) 

 
 
Do punktu 8-go. Stanowisko i wnioski Komisji Rewizyjnej po przeprowadzonej kontroli 
wydatkowania środków Gminnego Funduszu Alkoholowego oraz Gminnego Centrum 
Kultury w Dubinach w latach 2021-2022.     
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Katarzyna Jakubowska podziękowała za 
pracę zespołowi kontrolnemu w osobach: Pani Wiceprzewodnicząca Walentyna Biryłko, Pan 
Michał Owerczuk, Pan Jan Kraśko, Pan Anatol Skiepko oraz Przewodniczacy Komisji  Pan Wiktor 
Grygoruk. Pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej omówiła wykonane czynności oraz 
przedstawiła stanowisko i wnioski Komisji Rewizyjnej po przeprowadzonej kontroli 
wydatkowania środków Gminnego Funduszu Alkoholowego oraz Gminnego Centrum Kultury 
w Dubinach w latach 2021-2022.  
(Załącznik Nr 16 do Protokołu) 
 
 
Do punktu 9-go.  Pytania i wolne wnioski.  

 Jako pierwszy głos zabrał Radny Jan Kraśko, zadał pytanie:  Czy w tym roku będzie 
odbierana folia rolnicza i eternit? Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Inwestycji, 
Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko. Poinformował, iż nie 
został ogłoszony program na odbieranie folii rolniczej, natomiast jeśli chodzi o eternit to został 
złożony wniosek o dofinansowanie. Jeśli zostanie ono przyznane, eternit będzie odbierany.  
 Jako kolejna głos zabrała sołtys wsi Lipiny Olimpia Bołtromiuk. Wystąpiła z 
wnioskiem o ujęcie w budżecie na 2024 rok doprojektowania chodnika i ścieżki rowerowej przy 
niewielkim odcinku nowo powstałej drodze Dubiny-Lipiny.   
 Jako kolejna głos zabrała sołtys Topiła Nina Sawczuk. Wystąpiła z prośbą o 
przydzielenie samochodu raz w miesiącu, aby można było dojechać do Hajnówki.  
 Jako kolejna głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Walentyna Biryłko, skierowała 
pytanie do Pani Wójt czy podczas spotkania w Zarządzie Dróg Powiatowych dotyczącego 
planowania inwestycji  została uwzględniona droga w Nowoberezowie?  
 Jako kolejna głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Jakubowska. 
Nawiązała do otrzymanych pism od właściciela Żłobka Maluszek Tytusek i rodziców dzieci 
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uczęszczających do tego żłobka dotyczące zwiększenia dotacji na dzieci, na które udzielono 
odpowiedzi negatywnej. Skierowała prośbę o zawarcie z innymi gminami stosownych 
porozumień i uwzględnienie w budżecie na przyszły rok zwiększonej kwoty na dotację. 
Podkreśliła, iż jest to jedyny gminny żłobek i posiada bardzo dobre opinie.  
 Przewodnicząca Walentyna Biryłko zwróciła uwagę, że inne gminy przyjęły 
negatywne stanowiska w tym temacie.  
 W tym samym temacie wypowiedział się również Przewodniczący Komisji Opieki 
Wiktor Grygoruk. Zwrócił uwagę na odpowiedzi sąsiednich Gmin. Zauważył, że Gmina Narewka 
posiada swój oddział żłobkowy, Gmina Narew odniosła się negatywnie, natomiast pismo z 
Dubicz Cerkiewnych bez podpisu Wójta, można je nie uznać jako pismo. Skierował pytanie: Czy 
na terenie naszej Gminy posiadamy poza prywatnym żłobkiem w Lipinach jakiś inny oddział? 
Czy były przeprowadzone rozeznania wśród rodziców maluchów zainteresowanych żłobkiem? 
Wyraził swoją opinię, iż Gmina nie powinna się kierować opiniami i decyzjami innych Gmin.  
 Głos zabrała Wójt Gminy Pani Lucyna Smoktunowicz. Odniosła się do prośby Sołtys 
Topiła. Poinformowała, iż Gmina nie może zorganizować transportu osób z Topiła ale temat 
pozostaje otwarty. Ponadto Wójt zakomunikowała, że wg kalendarza wyborczego istnieje 
możliwość zgłaszania potrzeb przewozu osób niepełnosprawnych do lokali wyborczych a także, 
że podczas wyborów w dniu 15 października będzie zorganizowany transport dla mieszkańców 
Gminy według ustalonego rozkładu jazdy. Odpowiadając na prośbę sołtys Lipin, Wójt  
wyjaśniła, iż prowadzona już jest lista małych inwestycji, niedługo będzie konstruowany budżet 
na przyszły rok i potrzeby są bardzo duże. Wójt podkreśliła, że przy dużych inwestycjach Gmina 
musi zapewnić własny wkład finansowy. Dodała, że najbliższy rok będzie trudny i już rozpoczęła 
rozmowy z Powiatem gdyż droga od Klarysek do Lipin to droga powiatowa. Ostatnio zostały 
złożone 3 projekty na kwoty: 2 mln, 6 mln i 30 mln. Wójt omówiła procedury przydzielania 
środków z „Polskiego Ładu” oraz wymieniła jakich odcinków dróg dotyczą planowane projekty 
oraz jak wygląda współpraca z Gminami ościennymi w kwestii pozyskiwania pieniędzy i 
realizacji inwestycji. Wójt jeszcze raz szczegółowo omówiła procedury i zasady przy 
pozyskiwaniu środków dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach na terenie Gminy Hajnówka.   
 Wójt odniosła się ponadto do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji Wiktora 
Grygoruka w temacie zwiększenia kwoty dotacji celowej na dzieci ze Żłobka Maluszek Tytusek. 
Wyjaśniła, iż Gmina Hajnówka oczekuje na decyzję ze wszystkich pozostałych Gmin, z którymi 
zawarte są porozumienia. Poinformowała, że przy Szkole Podstawowej w Dubinach istnieje 
jeden oddział, do którego są przyjmowane dzieci od 2,5 do 3 lat.  
 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mikołaj Golonko. Wyraził 
podziękowania wszystkim, którzy nie dopuścili do budowy składowiska odpadów w Starym 
Korninie, w sąsiedztwie wsi Mochnate. Ponadto skierował podziękowania do Pani Wójt i 
wszystkich innych osób, którzy przyczynili się do modernizacji drogi Mochnate-Chytra. 
Zaapelował do Radnych Miasta Hajnówka, Radnych Powiatowych i Gminnych aby wspólnymi 
siłami zakończyć budowę drogi od Chytrej do Hajnówki. Ponadto wyraził uznanie Pani 
Przewodniczącej Walentynie Biryłko za wzorowe prowadzenie dzisiejszej sesji.  
 Przewodnicząca Walentyna Biryłko przeprosiła za nieprzewidziane trudności 
techniczne i inne podczas obrad dzisiejszej sesji. Ponadto zaprosiła na VI edycję Wieczoru 
Pieśni Paraliturgicznych, która odbędzie się w dniu 1 października w Nowoberezowie w cerkwi 
pod wezwaniem Jana Teologa.  Wójt Gminy przyłączyła się do zaproszenia.  
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Do punktu 10-go.  Zamknięcie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Hajnówka. 
Wobec braku innych spraw Przewodnicząca zakończyła obrady XXXVII sesji Rady Gminy 

Hajnówka. 

 

Protokołowała: 

Taisa Własiuk 

 

 Wiceprzewodnicząca  Rady  

 

        Walentyna Biryłko 

 

 

 

Hajnówka, 20 października 2023 r. 


